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KES ON KES

Priit Vehm (36)
� vabakutseline teleoperaa-
tor ja hobiujuja ”Eestlaste sage püüdlus saada 

naabrist parem ja suurem maja 
võiks asenduda praktilise ja oma perele 
mugavaga.

K Ü S I T L U S

kõik see, mis on oma sisult 
surnud ja uus ülesäratus ei 
tule välja.

Millise mulje jätavad Eesti 
ehitised võrreldes välismais-
tega? Kas mõne riigi ehitus-
kultuurist oleks meil õppi-
da?

Oleme kiiresti järelrühkiv 
ühiskond ja seetõttu on üsna 
palju jäljendusi koos voorus-
te ja vigadega. 

Praeguse rikkuse juures 
on aeg hakata sellest tasa-
hilju loobuma ja püüda luua 
midagi võluvat ja meeldejää-
vat. Maakri kvartal on Tal-
linnas üks koht, kus seda 
saaks teha.

Milline peaks olema Teie 
unistuste maja?

Kui mõelda elumajale, siis 
mitte väga suur, otstarbe-
kas, aiaga ning 1–2korruseli-
ne. Mida rohkem aastaid, se-
da rohkem on mõistlik elada 
esimesel korrusel.

Milline on suurim ehitus-
lik viga, millega olete kokku 
puutunud?

Ehitamisest olen üsna 
kauge inimene ega taha see-
tõttu seisukohta võtta. Mis 
puutub planeeringutesse, 
siis üks suurimaid vigu oli 
seadustamata kalmistu pi-
damine rahvusraamatuko-
gu esisel haljakul Tallinnas 
Tõnismäel. 

Jutud selle äraviimisest 
käisid tasahilju juba 70nda-
te lõpul, kui Tallinn valmis-
tus Moskva olümpia purje-
regatiks. 

Kuid samal ajal võttis hoo-
gu Brežnevi-aegne Suure Isa-
maasõja ülistamine ning 
kõikjal Nõukogude Liidus 
kerkisid arutusuured monu-
mendid. 

Tallinna säästis sellest 
küll Maarjamäe obeliski va-
ri, kuid kalmistu jäi selleks 
korraks paika.

On Teil ehitusalast nippi, 
 mida soovitaksite ka teis-
tele?

Laske oma maju kavanda-
da ja ehitada vilunud tegija-
tel, kes teevad oma tööd, sä-
de silmis. 

Milline on Teie esimene 
 mälestus ehitamisest?

Väiksena olin suviti 
maal. Seal kõpitses vanaisa 
talu maja korda teha.

Kas Teie töö (eriala) on ka 
kuidagi mõjutanud suhtu-
mist oma majasse (kodus-
se)?

Tean, et oma maja tahab 
saada hoolt ja raha. Prae-
gu eelistan oma aega ja ra-
ha kulutada muudele tege-
vustele ning elada kesklin-
nakorteris.

Kas olete ise ka midagi ehi-
tanud?

Ühistuga oleme oma, pea 
70 aastat vana puumaja, jõu-
du mööda restaureerinud.

Mis on ehituse puhul kõige 
määravam?

Asukoht, praktilisus, so-
bivus keskkonda.

Milline ehitis on Teie vaiel-
damatu lemmik?

Tahes-tahtmata saab 
lemmikuks inimesele ehi-
tis, mille ehitustöödele saab 
ise kaasa aidata. Praegu 
ongi selleks maja, kus ma 
elan.

Milline ehitis oleks tar-
vis lammutada või parem 
kui seda poleks üldse ehi-
tatud?

Midagi mulle just otse-
selt ette ei jää.

Millise mulje jätavad Ees-
ti ehitised võrreldes välis-
maistega? Kas mõne riigi 
ehituskultuurist oleks meil 
õppida? 

Suvel Soome rannikut 
mööda sõites imetlesin seal-
seid väikseid ja praktili-
si suvemaju. Eestlaste sage 
püüdlus saada naabrist pa-
rem ja suurem maja võiks 
asenduda praktilise ja oma 
perele mugavaga.

Milline peaks olema Teie 
unistuste maja?

Unistuste maja on prak-
tiline. Mitte ülemäära suur 
ega väike, ja ehitis peab so-
bima keskkonda. Kui ma 
peaks kunagi oma maja ehi-
tama, siis selle asukoha ja 
suuruse valiksin ise. Usun, 
et kõik teised detailid usal-
daks spetsialistidele.

Milline on suurim ehitus-
lik viga, millega olete kokku 
puutunud?

Paar aastat tagasi filmi-
sin uudiste tarvis, kuidas 
Tallinna südalinnas kaks 
ilusat tsaariaegset kivimaja 
ära lammutati.

On Teil ehitusalast nippi, 
 mida soovitaksite ka teis-
tele?

Kui te teete ehitusfirma-
ga lepingut, siis pange kõik 
detailid viimaseni kirja.


